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PROTOKÓŁ  Nr XLV/2014 

sesji Rady Miejskiej w Golczewie 

odbytej w dniu 30 września 2014 r. 

 

Obrady sesji otworzyła i przewodniczyła Beata Pastryk Przewodnicząca Rady. 

Poinformowała, że przebieg sesji jest rejestrowany elektronicznie. 

Przywitała wszystkich radnych i zaproszonych gości. 

Rada obrady rozpoczęła o godzinie 14
00

, zakończyła o godz.16
05

. 

Stwierdziła kworum i poinformowała, że w obradach udział bierze 13 radnych, na ustawowy 

stan 15 radnych. Nieobecni Marek Kalczyński i Grzegorz Chłopek. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach sesji uczestniczyli: Andrzej Danieluk burmistrz, Józef Malec zastępca 

burmistrza, Barbara Deszyńska skarbnik gminy, Zbigniew Olech radca prawny, Emilia 

Dobrowolska dyrektor Szkoły Podstawowej w Wysokiej Kamieńskiej, Kazimiera Latawiec 

kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Golczewie, Barbara Urbanowicz kierownik 

Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Golczewie, Marek Maślak kierownik Zakładu Usług 

Publicznych w Golczewie, Waldemar Pakuła Przewodniczący Zarządu Osiedla oraz sołtysi 

wsi. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

 

Ad. 1 Sprawy regulaminowe 

 

Na podstawie listy obecności przewodnicząca obrad stwierdziła kworum  

i poinformowała, że Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przedstawiła porządek obrad. 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum, 

2) przedstawienie porządku obrad. 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Interpelacje i wnioski radnych. 

3. Projekt uchwały w sprawie realizacji zadania w ramach projektu pn.: „Plan gospodarki 

niskoemisyjnej Gminy Golczewo” oraz przyjęcia środków z Funduszu Spójności z 

Priorytetu IX - Infrastruktura energetyczna przyjazna środowisku i efektywność 

energetyczna w ramach działania 9.3 - Termomodernizacja obiektów użyteczności 

publicznej - plany gospodarki niskoemisyjnej (PGN) (Konkurs nr 2 /PO IiŚ/ 9.3/ 2013). 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na rok 2014. 

5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy 

nieruchomości gminnych z dotychczasowymi dzierżawcami. 

6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy 

nieruchomości gminnych z dotychczasowymi dzierżawcami. 

7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością gruntową 

nieruchomości stanowiącej mienie gminy. 
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8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  

9. Sprawozdanie Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami. 

10. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Golczewie z wykonanych czynności  

w okresie między sesjami Rady. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

12. Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

13. Zakończenie obrad. 

 

 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że protokół z XLIV sesji został umieszczony w BIPie 

23 września, było zbyt mało czasu aby wnieść ewentualne uwagi w związku z tym zostanie 

przyjęty na następnej sesji. 

 

 

Ad.2 Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Radni nie wnieśli interpelacji i wniosków. 

 

Ad. 3 Projekt uchwały w sprawie realizacji zadania w ramach projektu pn.: „Plan 

gospodarki niskoemisyjnej Gminy Golczewo” oraz przyjęcia środków z Funduszu 

Spójności z Priorytetu IX - Infrastruktura energetyczna przyjazna środowisku i 

efektywność energetyczna w ramach działania 9.3 - Termomodernizacja obiektów 

użyteczności publicznej - plany gospodarki niskoemisyjnej (PGN) (Konkurs nr 2 /PO 

IiŚ/ 9.3/ 2013). 

 

Barbara Deszyńska skarbnik gminy poinformowała, że jest to uchwała intencyjna 

przystąpienia do programu „planu gospodarki niskoemisyjnej Gminy Golczewo”. W ramach 

tego planu gmina otrzyma środki w wysokości 40.882,45 jest to 85% kosztów 

kwalifikowanych projektu. Pozostałe środki będą pochodziły z budżetu gminy w ramach 

środków własnych i będzie to praca pracowników rozliczona w ramach wkładu własnego. 

Wniosła o przyjęcie uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Tadeusz Leus radny zapytał jakie korzyści będzie miała gmina, jeśli taki program zostanie 

stworzony? 

 

Andrzej Danieluk burmistrz wyjaśnił, że Unia narzuciła na państwa członkowskie pewne 

warunki dotyczące gospodarki niskoemisyjnej. Należy obniżyć emisję CO2 i w związku z tym 
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każdy kraj otrzymał określone zadania. Polska rozłożyła zadania na województwa, 

województwa na samorządy i za tym idą środki. Złożono wniosek do określonego programu. 

Gmina otrzymała 50 tys. zł. Przed podpisaniem umowy musi być uchwała intencyjna. Jeśli 

gmina nie będzie miała przyjętego tego programu to nie może nikt aplikować w zakresie 

inwestycji w zakresie termomodernizacji, źródeł odnawialnych, w zakresie wymiany 

oświetlenia na energooszczędne i inne przyczyniające się do zmniejszenia emisji CO2.  

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XLV/273/2014 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na rok 2014. 12 głosami „za” przy 

1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XLV/273/2014 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na rok 

2014. 

 

Barbara Deszyńska skarbnik gminy poinformowała, że projekt uchwały zawiera zmianę w 

zakresie przychodów i kosztów zakładu budżetowego Zakładu Usług Publicznych w 

Golczewie. Są to zmiany w zakresie planowanych przychodów i kosztów oraz stan środków 

obrotowych na początek i na koniec 2014 roku.  

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Tomasz Bartniczuk radny poprosił o odpowiedź na zadane pytania na posiedzeniu wspólnym 

Komisji. Pytał jaka będzie sprzedaż wody w 2014 r. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że przekazał to pytanie kierownikowi Zakładu Usług 

Publicznych i poprosił go o odpowiedź na zadanie pytanie. 

 

Przewodnicząca obrad zarządziła przerwę o godz. 14
15

,  

o godz. 14
30 

wznowiono obrady 
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Marek Maślak kierownik Zakładu Usług Publicznych w Golczewie poinformował, że 

wykonanie sprzedaży wody w 2013 roku było 264 968 m
3
, w 2014 roku za 8 miesięcy 

wykonanie było na 198 926 m
3
. W 2013 roku plan zakładał 268 tyś. m

3
 a wykonanie było 264 

tyś. m
3
. Nadmienił, że planowana sprzedaż wody w 2014 r. jest szacowana na poziomie 288 

tyś. m
3
. Następnie powiedział, że zwiększona sprzedaż wody wiąże się też z większymi 

kosztami wynikające z większego zaangażowania urządzeń technicznych. Kolejno wymienił 

jakie zostały zrobione remonty, naprawy, a także wymienił jakie są potrzeby inwestycyjne w 

zakładzie. 

 

Tadeusz Leus, radny zapytał czy sieć kanalizacyjna i wodociągowa jest własnością gminy czy 

Zakładu Usług Publicznych. 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz odpowiedział, że gminy. 

 

Tadeusz Leus, radny zapytał z czego się składa nadwyżka środków obrotowych. 

 

Marek Maślak kierownik ZUP w Golczewie wyjaśnił, że nadwyżka środków obrotowych to 

zobowiązania, zapasy magazynowe, stan środków pieniężnych w kasie. 

 

Elżbieta Fedak główna księgowa ZUP w Golczewie powiedziała, że o nadwyżce środków 

obrotowych mówi rozporządzenie Ministra Finansów Dz. U. z 2010 r. poz. 241. Wyjaśniła, że 

są to środki obrotowe na początek roku powiększone o przychody z działalności  

pomniejszone o koszty i zobowiązania, co razem daje planowane środki obrotowe na koniec 

roku. Wyjaśniła, że może tak być, że zobowiązania będą niższe i stan środków będzie wyższy 

lub wyniknie jakiś niespodziewany wydatek i stan środków będzie niższy. Dodała, że stan 

środków obrotowych nie mówi o ilości środków na rachunku bankowym na 31 grudnia. To są 

zobowiązania, należności, zapasy magazynowe i środki na rachunku bankowym. Jest to 

działanie matematyczne i weryfikuje to życie do dnia 31 grudnia, wychodzi to po 

zaksięgowaniu wszystkich zobowiązań, należności, rozliczenia podatku dochodowego, VAT. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że to jest czysta matematyka. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XLV/274/2014 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na rok 2014. 11 głosami „za” przy 

2 głosach „wstrzymujących się”. 
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Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XLV/274/2014 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 

5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy 

nieruchomości gminnych z dotychczasowymi dzierżawcami. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały. Wyjaśnił, że dotyczy to 

ogródków działkowych na działce 306/8 w obrębie Golczewo. Dodał, że w tym roku kończą 

się 10-letnie umowy na drobne działki jako ogródki działkowe, które są użytkowane przez 

mieszkańców bloków przy ulicy Papieża Jana Pawła II. Wniósł autopoprawkę do powierzchni 

działki, winno być „0,0300 ha”. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XLV/275/2014 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy nieruchomości 

gminnych z dotychczasowymi dzierżawcami 13 głosami „za”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XLV/275/2014 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 

6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy 

nieruchomości gminnych z dotychczasowymi dzierżawcami. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały. Wyjaśnił, że dotyczy to 

różnych drobnych nieruchomości. Wniósł autopoprawkę w ten sposób, że zostanie 

wykreślony pkt 2, 10 i 11. Dodał, że są to niewielkie działki w większości dzierżawione przez 

rolników. Wniósł o przyjęcie tej uchwały. 

 

Edward Żurawski, radny zapytał dlaczego została wniesiona autopoprawka. 
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Józef Malec, zastępca burmistrza wyjaśnił, że działka z pkt 2 jest przeznaczona na potrzeby 

sołectwa, działka z pkt 10 jest przeznaczona na sprzedaż i działka z pkt 11 jest to duża 

działka, gdzie dzierżawca nie wywiązuje się z umowy. 

 

Tomasz Bartniczuk, radny uważa, że do tej uchwały należy przygotować nową uchwałę o 

stawkach, bo ta która obowiązuje jest z 2005 r. Przypomniał, że na Komisji Rewizyjnej była 

propozycja aby przygotować nowe stawki. 

 

Tadeusz Leus, radny przychylił się do propozycji radnego Tomasza Bartniczuka. Dodał, że w 

tej chwili obowiązują trzy uchwały o wysokości stawek dzierżaw. Uważa, że czynsz 

dzierżawny nie jest adekwatny do dzisiejszych realiów. Zgłosił propozycję, aby obecnym 

dzierżawcom wydzierżawić te tereny na rok, a w przyszłym roku podjąć uchwałę o nowych 

stawkach, a później odnowić te umowy. Zapytał dlaczego nie ma w wykazie działki Pani 

Tormanen? 

 

Józef Malec, zastępca burmistrza odpowiedział, że stawki wcale nie są niskie. Dodał, że to co 

jest w uchwale jest co roku waloryzowana. Powiedział, że dział nieruchomości pracuje nad 

uchwałą, która będzie przygotowana w przyszłości. Nadmienił, że przedłużenia dzierżawy 

dotyczą umów ważnych i trwających i które się kończą, a Pani Tormanen nie ma ważnej 

umowy, dlatego nie może być w tym wykazie. 

 

Danuta Bednarz, radna powiedziała, że dobrze że radny dba o kasę gminną. Zapytała 

dlaczego radny Leus tak walczył o 2 złote na kwintalu jak był ustalany podatek rolny. 

 

Tadeusz Leus, radny powiedział, że jak dzierżawca który dzierżawi działkę, na której są 

chaszcze to robi to tylko po to aby być rolnikiem i płacić KRUS. Co do podatków to 

powiedział, że w zeszłym roku sprzedał żyto po 42 zł a płacił podatku 60 zł, dlatego 

wnioskował o obniżenie o 2 złote. Przypomniał, że rolnik z Upadłych wynegocjował stawkę 

dzierżawy w przetargu na 1.100,00 zł od hektara. Uważa, że teraz należy umowy dać 

krótkoterminowe i zrobić coś ze stawkami. 

 

Edward Żurawski, radny uważa, że ta dyskusja jest bezprzedmiotowa. 

 

Tomasz Bartniczuk, radny dodał, że trzeba urealnić stawki. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że prace nad nową uchwałą trwają.  

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 
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Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XLV/276/2014 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy nieruchomości 

gminnych z dotychczasowymi dzierżawcami 10 głosami „za” przy 3 głosach 

„wstrzymujących się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XLV/276/2014 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością gruntową 

nieruchomości stanowiącej mienie gminy. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały. Powiedział, że gmina chce 

sprzedaż w Kretlewie dwie działki 16/5 i 16/14. Wyjaśnił, że działka 16/14 nie ma 

bezpośredniego dostępu do drogi i dlatego wymagane jest ustanowienie służebności. Dodał, 

że jeżeli będzie sytuacja taka że ktoś kupi działkę 16/14, gdzie będzie miał dostęp do niej z 

innej strony to wtedy ten zapis nie będzie potrzebny, ale to wyniknie później. Powiedział, że 

można to wystawić do sprzedaży, ale obecnie nie ma takiego wniosku, dlatego dwie działki 

oddzielnie mogą być wystawione na sprzedaż, a jeżeli ktoś będzie chciał mieć większą 

działkę to kupi sobie obie. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna i Komisja Oświaty i Spraw 

Społecznych pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska nie zajęła stanowiska. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Tadeusz Leus, radny zapytał sołtysa Kretlewa Pana Jana Szabata jakie ma zdanie na ten 

temat. 

 

Jan Szabat, sołtys Sołectwa Kretlewo uważa, że na tym terenie musi być gospodarz, bo teren 

jest zarośnięty. Jego zdaniem, że należy to jak najszybciej sprzedać. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
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Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XLV/277/2014 
w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością gruntową nieruchomości stanowiącej 

mienie gminy 12 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XLV/277/2014 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 

8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza poinformował, że jest to projekt uchwały o wyrażenie zgody 

na zbycie dwóch nieruchomości gruntowych. Są to działki 16/14 i 16/5 obydwie położone w 

miejscowości Kretlewo. Dla tych nieruchomości, dla których nie ma uchwały i musza być w 

tym trybie potrzebna jest zgoda Rady. Działki położone są przy wjeździe do Kretlewa po 

prawej stronie. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna i Komisja Oświaty i Spraw 

Społecznych pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska nie zajęła stanowiska. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XLV/278/2014 
w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością gruntową nieruchomości stanowiącej 

mienie gminy 12 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XLV/277/2014 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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9. Sprawozdanie Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami. 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz poinformował, że sprawozdanie zostało złożone na piśmie i 

poprosił o pytania.  

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Tomasz Bartniczuk, radny poprosił o kserokopie zarządzenia 82/2014 w sprawie ustalenia 

opisu wewnętrznych procedur Gminy Golczewo w ramach projektu „Plan Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Golczewo” dla zamówień o wartości nie przekraczającej 

wyrażonej w złotych kwoty 14.000 euro. 

 

Danuta Bednarz, radna zapytała o spotkanie z Panem Kazimierzem Łaniucha dot. kanalizacji 

w Wysokiej Kam. Poprosiła o przybliżenie tematu rozmowy. 

 

Józef Malec, zastępca burmistrza powiedział, że od dłuższego czasu trwają rozmowy z firmą 

gazowniczą o możliwościach podłączenia gazu do Wysokiej i równolegle prowadzone są 

rozmowy dot. skanalizowania Wysokiej. Dodał, że zostały zebrane ankiety od mieszkańców i 

prowadzących działalność gospodarczą. Wyjaśnił, że chcieli rozpoznać temat możliwości  

skanalizowania terenu Wysokiej, Baczysławia, Kretlewa i Gadomia do Golczewa. Wyjaśnił, 

że Pan Łaniucha prowadził kiedyś firmę Eko-Wark i ma wielkie doświadczenie w dziedzinie 

budowy kanalizacji, inwestycji i  pozyskiwania środków. Na spotkaniu był także Pan który z 

nim współpracuje odnośnie projektowania. Powiedział, że zrobią tymczasową koncepcję, 

nieodpłatnie jak to ma wszystko wyglądać. Przypomniał, że była już taka koncepcja, ale 

pojawiły się problemy własności gruntów zostało to odłożone, w międzyczasie projekt stracił 

ważność i nie można go reaktywować.  

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała sprawozdanie pod głosowanie. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła sprawozdanie 

Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami, 12 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Sprawozdanie Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu. 

 

10. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Golczewie z wykonywanych 

czynności między sesjami Rady 

 

Przewodnicząca obrad przedstawiła korespondencję, jaka wpłynęła do Biura Rady w okresie 

między sesjami. Poinformowała, że wpłynęło pismo od Mieszkańców ulicy Sadowej w 

Golczewie, gdzie mieszkańcy zwrócili się o pilną naprawę ulicy Sadowej. Dodała, że radni 
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złożyli oświadczenia majątkowe w wymaganym terminie. Powiedziała, że 28 września 

uczestniczyła we mszy odpustowej w Kościele w Niemicy. 

 

11. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 

 

Radni nie wnieśli interpelacji i wniosków. 

 

16. Zapytania, oświadczenia i komunikaty 

 

Lech Ferdynus, radny powiedział, że rozmawiał z mieszkańcami ulicy Sadowej na temat 

naprawy tej drogi. Dodał, że przekazywał informacje burmistrzom. Faktycznie droga jest w 

złym stanie, szczególnie po opadach deszczu, są tam duże koleiny. Uważa, że naprawa tej 

drogi nie powinna być kosztowna, bo wystarczy nawieść i ubić miejsca po których jeżdżą 

koła. Poruszył kwestię chodnika przy ulicy Witosa i przy PoloMarkecie. Dodał, że rozmawiał 

z ludźmi, którzy korzystają z tego chodnika. Przekazał na ręce burmistrzów podziękowanie 

od mieszkańców, którzy tam mieszkają. Powiedzieli oni, że w tej formie jest to dużo 

bezpieczniejsze. Dodatkowo wjeżdżając od strony Nowogardu wizerunek Golczewa bardzo 

się poprawił. Przypomniał, że sam od samego początku wnioskował, aby ta inwestycja była 

wykonana w pełnym zakresie. Powiedział też, że jest zadowolony, że siłownia na powietrzu 

powstała, jest dostępna dla wszystkich i przyrządy są ładnie wykonane i spełniają swoje 

warunki. Dodał też swoje uwagi, mianowicie że lokalizacja jest nienajlepsza, bo jest blisko 

kortu i zabawa małych dzieci czy trening rozprasza graczy na korcie. Druga uwaga tyczy się 

ustawienia tych urządzeń na trawie, gdzie teraz trawa jest wydeptana i robi się błoto i te 

urządzenia są brudne. Powiedział, że w Wolinie są wysypane kamyki, które odprowadzają 

wodę. Zapytał czy można to jeszcze poprawić i zmienić lokalizację.  

 

Andrzej Danieluk, burmistrz powiedział, że cieszy się, że zostało to zauważone. Dodał, że 

szkoda, że rada nie poszła w kierunku rozbudowy tego chodnika w stronę elektrowni, a taka 

była koncepcja. Poinformował, że chodnik nie kosztował gminę 60 tyś. zł, a 30 tyś. zł i 

pomoc wicestarosty okazała się bardzo pomocna. Co do uwag radnego Ferdynusa to dodał, że 

byłby bardzo wdzięczny, gdyby radny wszystkie swoje wystąpienia kończył w ten sposób, że 

jest problem ale widzę jego rozwiązanie. Uważa, że jeżeli ten żwirek będzie dobry to można 

to rozważyć. Sam myślał o podkładkach plastikowych, ale jest to dość drogie i może ten 

żwirek będzie lepszy. Nie zgodził się z problemem, że tam bawią się dzieci. Nie widzi 

rozwiązania tego problemu. Dodał, że minie szał i wtedy sytuacja się poprawi. Powiedział, że 

były zbierane opinie na temat lokalizacji, m. in. Pani dyrektor szkoły, Pana Cieślikiewicza, 

młodzieży. Dodał, że był to pomysł Pani Opiły, za co dziękuje. Sam uważał, że to jest 

fanaberia, ale jak gmina zrobiła ankietę wśród mieszkańców Golczewa to najwięcej ludzi 

chciało tej siłowni, chcieli chodnik koło PoloMarketu, plac zabaw na Osiedlu Zdrojowym, 

parking na Osiedlu Zdrojowym i koło przedszkola i to wszystko jest robione. 

 

Jaromir Marks, radny przypomniał, że podnosił kilka razy problemu wjazdu od Upadły do 

Golczewa przy bloku nr 35. Prosił, aby chociaż postawić znak ograniczenia prędkości. Drugi 

problem, który zgłaszał to powieszenie lustra na ulicy Warszawskiej do wjazdu na ulicę 

Niepodległości. Poprosił, aby to zrobić chociaż na koniec tej kadencji. 
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Tomasz Bartniczuk, radny uważa, że położenie siłowni jest fatalne, bo tam są dwa skwerki, 

trójkątny i prostokątny równo wyłożony trawą, gdzie w miesiącach ciepłych kiedy zajęty był 

Orlik to na tych placach bawiły się maluszki z klasy I-III. Uważa, że lepiej byłoby aby 

siłownia zajęła jeden skwer np. wzdłuż kortu, można też położyć matę i zasłonić grających w 

tenisa i nikt nie będzie im przeszkadzał. Dodał, że lepsza lokalizacja dla siłowni byłaby 

wzdłuż Orlika od strony szkoły. 

 

Wiesław Kloch, radny zapytał za ile metrów chodnika zapłacił PoloMarket. 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz powiedział, że na razie nic nie zapłacili, trwają rozmowy. 

 

Danuta Bednarz, radna powiedziała, że w maju występowała do Zachodniopomorskiego 

Zarządu Dróg Wojewódzkich w Koszalinie o chodnik przy drodze nr 108 w Wysokiej Kam. 

Poinformowała, że dostała odpowiedź. Po jej odczytaniu pisma poprosiła o ujęcie budowy 

chodnika w planach. W imieniu mieszkańców Wysokiej Kam. podziękowała Pani sołtys, 

burmistrzom, Pani Teresie Waszczenko oraz innym instytucjom, którzy się włączyli w remont 

świetlicy w Wysokiej Kam. Zapytała czy burmistrz zaplanował jakieś jeszcze dodatkowe 

środki, bo potrzeb jest jeszcze dużo, czy wystąpił o dodatkowe dofinansowanie. Upomniała 

się też, że nie została naprawiona droga. 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz powiedział, że dwie dziury na całej Wysokiej to nie jest wielki 

problem, naprawa będzie robiona w październiku, nie tylko w Wysokiej, ale i w innych 

miejscowościach i też w Golczewie. Dodał, że jeżeli chodzi o świetlicę to uczestniczył w 

zebraniu sołeckim w Wysokiej Kam., która była poświęcona śmieciom i podziałowi funduszu 

sołeckiego. Powiedział, że mieszkańcy dużą część przeznaczyli na remont świetlicy. 

Niezależnie od tego wystąpił do Leadera o zrobienie kolejnego etapu remontu, gdzie będzie 

robione zadaszenie odcinka łączącego, remont korytarza i sanitariatów. Projekt uzyskał 

pozytywne opinie na posiedzeniu Leadera. W tej chwili czekają na potwierdzenie. W tej 

chwili zbierane są oferty na te roboty. Dodał, że jest składany wniosek o dokończenie 

świetlicy, tj. zrobienie elewacji tyłu i bocznej ściany, wymiana okien w małej sali. Co do 

chodnika w Wysokiej to było to zgłaszane, ale 2 lata temu rada zablokowała budowę 

chodnika w Kretlewie i Baczysławiu, czym gmina sobie popsuła stosunki z Zarządem Dróg 

Wojewódzkich, gdzie odkręcenie tego było bardzo karkołomne. Osobiście rozmawiał z 

Marszałkami, z dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich. Powiedział, że jest to ujęte w 

następnym etapie, że jeżeli gmina dołoży to będzie to zrobione. 

Teresa Waszczenko, radna zapytała czy ilość postawionych słupków ostrzegawczych na ulicy 

Niepodległości jest już wystarczająca. 

 

Józef Malec, zastępca burmistrza powiedział, że pewnych rzeczy nie da się zrobić, bo tam jest 

wąska jezdnia i wąski chodnik i dlatego nie można postawić więcej słupków w kierunku 

ronda. 

 

Jaromir Marks, radny zapytał czy coś jest robione, aby zabezpieczyć stawek za garażami na 

Osiedlu Zdrojowym. 
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Józef Malec, zastępca burmistrza powiedział, że w tym roku podjęli działania, aby temu 

terenowi przywrócić estetykę. Dodał, że poszedł tam pracownik, aby przynajmniej wykosić, 

to od razu podkaszarka została uszkodzona, bo tam było wszystko kanistry, kamienie, 

żelastwo. Powiedział, że wstępnie doprowadzono ten teren jakoś tam wygląda, powycinano 

krzaki, w tym roku jeszcze chcą zrobić niwelacje terenu, wyrównać. Uważa, że to jest piękne 

miejsce dla tego Osiedla, będzie można tam postawić kilka ławek, punkt do grillowania tak 

jak jest w sołectwach. 

 

Janina Kołodzińska, radna zaprosiła na inaugurację IV roku akademickiego Uniwersytetu 

Trzeciego Wieku. Poinformowała, że 18 października o godz. 12:00 odbędzie się ta 

uroczystość w Gminnym Ośrodku Kultury i Sportu w Golczewie. 

 

Tadeusz Leus, radny poprosił radcę prawnego o odpowiedź na pytanie zadane na komisji, czy 

to jest w porządku, że wgląd do monitoringu ma tylko burmistrz. 

 

Zbigniew Olech, radca prawny poinformował, że przygotował taką informację z drugim radcą 

prawnym Panią Katarzyną Kurkierewicz. Przekazał tą informację radnemu. 

 

Teresa Waszczenko, radna poinformowała, że od czerwca trwa projekt ASOS 60+, projekt 

będzie trwał do grudnia, gdzie są organizowane ciekawe zajęcia, interesujące wyjazdy i 

wszystko jest bezpłatne. 

 

Ad. 17 Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, przewodnicząca obrad dokonała zamknięcia 

XLV sesji Rady Miejskiej w Golczewie. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokół sporządzono dnia 5 grudnia 2014 r. 

 

 

    Protokołowała:         Przewodniczyła: 

 

    Podinspektor               Przewodnicząca Rady 

Magdalena Zając       Beata Pastryk 

 


